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Abstract: 

The ancient Arabs founded a well developed scientific civilization based on different sorts of 
knowledge in various fields. This development was accompanied by an increase in the number of 
scientific terms reflecting the newfangled concepts in sciences and arts. As result, it became so 
necessary to compile Specialized Dictionary which showed clearly the efforts of ancient Arabs in 
specialized lexicography. So what are the factors that helped in the appearance of this lexical type in 
Arab culture, and what are the phases of its formation?   

Key Words: The ancient Arabs- Terms- Specialized Dictionary- lexicography. 

Résumé: 
Les anciens arabes ont connus une parchemineuse civilisation lorsqu’ils ont constitué  des 

sciences et arts dans plusieurs domaines, on accompagnant d’un développement des termes exprimant 
des nouveaux concepts ; tous çà a poussez les saveurs d’adaptés une nouvelle méthode dans la 
publication lexicale. permis de montré leur efforts dans lexicographie spécialisée, quel sont les 
éléments d’existences de ce type lexicale dans la culture arabes? et quel est les différents étapes de sa  
formation? 

Mots clés: Les Anciens Arabes-Termes- Dictionnaire Spécialisé- lexicographie.          
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